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Side 2

Spørgsmål: Ministeren bedes redegøre for, hvorfor han er imod at opsætte informationsskilte 
ved grænsen om pligten til at betale vejafgift, som transportbranchen ellers opfordrer til.

Svar: Jeg kan oplyse, at jeg, bl.a. på baggrund med drøftelser med transportbranchen, har 
haft lejlighed til på ny at overveje spørgsmålet, om der bør opsættes skilte ved grænsen, der 
informerer udenlandske vognmænd og chauffører om, at der skal betales vejbenyttelsesaf-
gift ved kørsel i Danmark.

SKATs indsatsstrategi går bl.a. ud på, at man ønsker at være synlig overalt i samfundet, og 
at hovedparten af borgere og virksomheder ønsker at overholde reglerne, hvorfor indsatsen 
overfor disse borgere og virksomheder skal have fokus på service og information om skat-
te- og afgiftsreglerne. 

Set i det lys giver det derfor god mening at informere udenlandske lastbiler om, at der ved 
lastbilkørsel i Danmark skal betales vejbenyttelsesafgift. Dette gøres mest hensigtsmæssigt 
ved hjælp af informationsskilte ved grænsen.


